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Nr. 3 – 2020 

 

  
Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Tirsdag den 26. maj kl. 17.15-18.45 
Mødelokale PM1 

Personalestuen 
 

 

 
 

Afbud: AN, BE, KS, SH, Thomas 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Ingen 

Sang næste møde: Hvis man må synge. 

  

  

Referat:  

  

24/20  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 26.2.2020.     

Godkendt. 

Ordstyrer 5 min  

  

25/20  

Meddelelser fra:                  

a) ledelsen Nyhedsbrevene indeholder meddelelser. 
Den 3. børnehaveklasse er oprettet, fordi der flytter 3 

elever til årgangen til vores skoledistrikt i løbet af 
sommeren. 

Der er sket en frivillig forflyttelse af et personale fra 

SFO’en, så vi nu også har en børnehaveklasseleder til den 
3. klasse.  

Den nye sekretær med speciale i økonomi er begyndt. 

Stillingsopslag på sekretær med særlig fokus på bl.a. 
kommunikation har ansøgningsfrist den 8.6.2020.  

 5 min  

  

26/20  

Orientering fra:  

a) medarbejderrepræsentanter Der har været udmeldelser fra SFO’en over hele landet. 

Det giver jobusikkerhed. 
Bekymring i forhold til cyklisttrafikken foran børnehaven. 

Ønske om en alternativ rute gennem viadukten. Spørgsmål 

til børnehaven om, hvor stor en belastning cykel-trafikken 
er om morgenen. Ønske om fokus på de trafikale forhold 

på cykelstien. 
Det er svært at sige, hvor stort problemet er, før 

parkeringsområdet er blevet renoveret. 

Ønske fra medarbejderne i indskolingen om, at alle klasser 
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samles som hele klasser. 

b) forældrevalgte En elev er glade for, at klassen er delt op i drenge og 
piger. Det giver ro i klassen. 

c) formanden Valg til skolebestyrelsen er gennemført. Vi har forældre til 

at dække posterne efter sommerferien – men vi mangler 
en suppleant eller to.  

Der har ikke været afholdt opstillingsmøde, men 

forældrene er blevet opfordret til at give tilkende, hvis de 
var interesserede. Vi har kunnet gøre brug af forældre, der 

tidligere har tilkendegivet deres interesse. 
Strategi for folkeskolestrategi i Aabenraa Kommune: 

Høringssvar er sendt af sted.  

BDO-rapport: Analyse af specialundervisningsområdet ved 
hjælp at et konsulentfirma. Udgiften til specialområdet er 

stor i Aabenraa Kommune. Rapporten kommer med bud 
på, hvordan vi skal arbejde med at få børnene tilbage til 

almenområdet.  

Støtteforeningen drøftes på næste møde. 

15 min.  

  

27/20  

Evaluering af åbningen af skolen første 

gang 15.4.2020 og anden gang 
19.5.2020. Herunder drøftelse af, 

hvilke ændringer der evt. skal ske den 

8.6.2020. 

Åbningen den 15.4.: 0.-5. klasse.  

Medarbejdere: En lidt kaotisk start med en del usikkerhed 
– svært at lære det nye regelsæt at kende. Men 

efterhånden er der oplevet en følelse af, at det er fint, som 

det er. Det har været lidt svært for lærerne på 6. årgang, 
at de både skulle undervise i skolen – og undervise 

hjemmefra.  
Det har betydet stor glæde i de klasser (0. og 3.), der er 

blevet samlet igen. Vigtigt at opleve det store fællesskab. 

Forældre: Barnets synspunkt er, at det har været godt. 
Har fået nye bånd gennem den legegruppe, barnet har 

været i. Der har ikke været kaos. Lærerne har haft styr på 
det. Eleverne har været glade for det.  

Første åbning: Følelse af, at vi trådte ud fra hjemmemiljøet 

– og ud i en ”krigszone” – men der var styr på det. 
Antallet af elever, der ikke kommer i skole på grund af 

forældrenes bekymring for Corona, er faldet meget hurtigt. 

Vi har et fravær på ca. 7 elever, som er ulovligt 
fraværende på grund af frygt for Corona. 

Stor ros til skolens hurtige og professionelle handlinger.  
Ros til ledelsen, at der var hurtige svar.  

Vi kunne godt have ventet med at starte op. Vi havde ikke 

behøvet at have så travlt. 
 

Åbningen den 19.5.: Der bliver lyttet til de tillidsvalgte. 
Ledelsen er forberedt – men lytter til medarbejderne. 

At åbne med teenagere er interessant. Eleverne føler, at 

de er kommet i fængsel. Der er så mange regler – og det 
er svært at være i, når man er ung. 

Det går fint nu efter nogle dage.  
Det er svært at holde afstand. Nogle elever har svært ved 

at overholde sundhedsmyndighedernes retningslinjer – og 

dem kan vi sende hjem.  
Det har været en erfaring, at det er positivt med regulær 
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undervisning – og ikke bare lektielæsning.  

Lærerne har skullet bruge mere energi på at få eleverne til 
at overholde reglerne. 

Overordnet set går det fint. 

6. og 7. årgang er mest udfordret af at skulle overholde 
reglerne.  

Der er flere elever, der har vendt deres døgn. Det skal 

vendes igen.  
Nogle elever (især de introverte) har haft det fint med at 

sidde for sig selv med en computer i 
hjemmeundervisningen.  

I pauserne oplever eleverne, at der er forskel på, hvordan 

lærerne forholder sig til reglerne. 
Eleverne på 9. årgang skal til en prøveeksamen i 

prøvefagene – både udtræksfag og de obligatoriske fag. 
Det kan være lidt hårdt at skulle til prøveeksamen i så 

mange fag med kort mellemtrin. 

Elevoplevelse: Det har været godt med den mundtlige 
træning over en computer i hjemme. 

 
Tanker om fremtiden: Vil vi få flere konflikter, hvis vi får 

eleverne alle dage?  

Kan vi evt. lade eleverne skiftes til at komme i skole (6.-9. 
årgang) for at holde konfliktniveauet nede. 

Undervisningen i hallen er problematisk. Det runger, det er 

svært at høre, hvad læreren siger. 
Skolen vil gerne have alle i skole – men det skal ske 

forsvarligt og så lidt konfliktfyldt, som muligt. 
 

Overbygningen ønsker: Samle de klasser, der har under 25 

elever i klassen. Ønske om at slutte skoledagen kl. 13.30 
hver dag. Drøftelse af skema eller ikke skema. Drøftelse af 

forskudte pauser. Drøftelse af forskudte mødetider. 
Spørgsmål til, hvordan man gør på andre skoler. 

Usikkerhed i forhold til, hvilke retningslinjer, der kommer 

den 8. juni. 
 

Mellemtrinnet er delt i deres holdning til, om klasserne skal 

samles og hvilken type skema, der skal være i de sidste 
tre uger. De praktiskmusiske fag vil nok fortsat ikke kunne 

afvikles. 
 

Indskolingen ønsker alle børn og unge i skole hver dag. 

 
Vi skal give undervisning, så det giver mening.  

 
Kan 9. årgang slutte skoleåret 1-2 uger inden 

sommerferien? 

 
Kan vi gøre noget for at skille eleverne ad, så der ikke er 

så mange samlet? 
 

Kunne vi forestille sig, at vi fortsætter som nu – det er kun 

tre uger, det handler om?  
 

Skolebestyrelsen bakker op om skolens beslutninger. 
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Pernille og alle 30 minutter  

  

28/20  

Aftaler om udgangstilladelse efter 

sommerferien. 

Den oprindelige aftale fra jul var, at vi skulle evaluere på 

udetilladelsen her i foråret.  
 

Synspunkt fra elever: Det har fungeret fint, at man går 

ned i byen eller i skoven, da man gjorde det i februar. Det 
fungerer at kunne komme lidt væk i løbet af skoledagen. 

 

Synspunkt fra lærer: Der har været færre usunde ting i 
skraldeposerne, efter eleverne ikke må gå ned i byen på 

grund af Corona-undervisning. 
 

Udfordring med rygerne – uanset, hvad vi gør. 

 
Vi skubber beslutningen indtil jul 2020. Vi bruger perioden 

fra august til december til at afprøve, hvordan det går med 
udeordningen. Vi savner beslutningsgrundlag – og det får 

vi på den måde. 

PR 10 minutter  

  

29/20  

Dimission den 25.6.20 Drøftelse: 
Dimission kun for elever afvises.  

Det er for vigtigt med en dimission. 
Det er vigtigt for forældrene at være med. 

Forslag om, at det er klassevis og så skære ned på antallet 

af lærere. 
Forslag om at livestreame taler, så de ses på en skærm. 

Forslag om at køre ud til alle hjem – og gøre noget ud af 
besøget. Give eksamensbeviset til elev og forældre.  

Milepæle er vigtige. Vigtig med en afslutning. 

Udnytte de nye forsamlingsregler, når de kommer. F.eks. 
klassevis med maks to forældre – uden alle lærerne? 

Det må kunne lade sig gøre inden for retningslinjerne. Man 
må sidde i Corona-cirkler.  

 

Skolen orienterer elever og forældre om, at dimissionen 
kommer – og at nærmere information kommer efter den 8. 

juni. 

Helle 10 min.  

  

30/20  

Evt.  

  

5 min. Punkter til næste møde: 
Revision af principper? 

Fusion 
Afsked med de afgående skolebestyrelsesmedlemmer og 

velkommen til de nye. 

Mødedatoer næste år. 
Støtteforening.  

Udeordning – princip. Revideres til jul. 

Årshjul er vedhæftet:  
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Årshjul 2019.docx

 

 


